

DOI: 10.18572/2071-1166-2020-6-32-44

Дискуссионные проблемы наградного права: «ПОЗИТИВНАЯ ОТВЕТСТВЕННОСТЬ» И «ПОЗИТИВНЫЕ САНКЦИИ» КАК ЮРИДИЧЕСКИЕ ПОНЯТИЯ

Кокурина Ольга Юрьевна,

профессор кафедры сравнительной политологии факультета политологии

Московского государственного университета имени М.В. Ломоносова,

доктор юридических наук

119234, г. Москва, Ленинские горы, д. 1

E-mail: kokurina@polit.msu.ru

Статья посвящена исследованию юридического содержания конструкций «позитивная санкция» и «позитивная ответственность». Автор рассматривает позитивные санкции и позитивную ответственность в контексте единства позитивных и негативных средств правового регулирования.

Ключевые слова: позитивная ответственность, позитивные санкции, позитивные средства правового регулирования, поощрительная норма права.

Discussion Issues of Award Giving Law: Positive Liability and Positive Sanctions as Legal Concepts

Kokurina Olga Yu.

Professor of the Department of Comparative Political Studies of the Faculty

of Political Studies of the Lomonosov Moscow State University

LL.D.

The article is devoted to the study of the legal content of the constructions “positive sanction” and “positive responsibility”. The author considers positive sanctions and positive responsibility in the context of the unity of positive and negative means of legal regulation.

Keywords: encouragement rule of law, positive means of legal regulation, positive responsibility, positive sanction.